
PROTOKÓŁ Nr XIV.2012

z XIV sesji VI kadencji Rady Gminy Przystajń odbytej w dniu
20 lutego 2012 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Przystajń.

Czas trwania sesji: 13.00 - 17.40.

W sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności w załączeniu).
Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń – Henryka Kapuścik.

Ponadto w sesji udział wzięli:

- Wójt Gminy                                                                 - Andrzej Kucharczyk
- Sekretarz Gminy                                                          - Bogusław Leszczyński
- Skarbnik Gminy                                                          - Ewa Kotarska
- Radca Prawny                                                              - Dariusz Kowalski
- dyr. GZOS                                                                   - Alina Piśniak
- dyr. Zespołu Szkół w Przystajni                                  - Tadeusz Kmieć 
- dyr. GOKSiR                                                               - Małgorzata Izydorczyk
- Radna Rady Powiatu w Kłobucku                               - Aniela Stopa
- Sołtysi - według załączonej listy obecności

P     o     r     z     ą     d     e     k       o     b     r     a     d   :  

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Ustalenie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie z działalności komisji problemowych Rady Gminy.
7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Ochrony Środowiska za lata 2010-2011.
8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

1. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w przedmiocie 
powierzenia wykonania zadania własnego Gminy Przystajń dotyczącego gospodarowania 
odpadami w zakresie utrzymania wysypisk i unieszkodliwiania odpadów komunalnych 
(podinsp. A. Zabawa),

2. wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 
sołecki (podinsp.  R. Kośny),

3. przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miejscowości Bagna w związku ze zmianą 
urzędowej nazwy miejscowości (podinsp. M. Drynda),

4. przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miejscowości Michalinów w związku ze 
zmianą urzędowej nazwy miejscowości (podinsp. M. Drynda),

5. nadania nazwy ulicy w miejscowości Przystajń (podinsp. M. Drynda),
6. nadania  nazwy ulicy w miejscowości Kamińsko (podinsp. M. Drynda),
7. zmiany uchwały Nr XIII.85.2011  Rady Gminy Przystajń z dnia 28  grudnia 2011  r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Przystajń na 2012 rok (Skarbnik),
8. przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2012-2021 

(Skarbnik),
9. zatwierdzenia harmonogramu pracy Rady Gminy Przystajń na rok 2012  (Przewodnicząca 

Rady),
10. zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty,  Kultury i Zdrowia na 2012  rok 

(Przewodnicząca  Rady),
11. zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu,  Rolnictwa i Infrastruktury na 2012  rok 

(Przewodnicząca Rady),
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12. zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok (Przewodnicząca Rady).
 9.  Interpelacje i odpowiedzi na zapytania radnych.
10. Informacje, wolne wnioski i oświadczenia.

A d 1
Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń,  Henryka Kapuścik.  Powitała 
wszystkich obecnych na sali,  w szczególności Radną Rady Powiatu w Kłobucku Panią Anielę 
Stopa.

A d 2
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad –  na sali obecnych jest 
15 radnych.

A d 3
Przewodnicząca przedstawiła radnym propozycję porządku obrad.  Zaproponowała autopoprawkę 
do porządku obrad i wprowadzenie dodatkowo 1  projektu uchwały w sprawie:  zmiany uchwały 
Nr XXVII/57/08  Rady Gminy Przystajń z dnia 29  grudnia 2008  r.  w sprawie poboru łącznego 
zobowiązania pieniężnego,  podatku leśnego oraz podatku od nieruchomości w drodze inkasa 
i ustalenia wynagrodzenia dla inkasentów w związku ze zmianą inkasenta w miejscowości Wrzosy, 
ze względu na rezygnację Pani Sławomiry Kucharczyk z pełnienia funkcji inkasenta jako punkt 8 
podpunkt 3, automatycznie kolejne projekty uchwał będą przesunięte o punkt. 
Radny Edward Chamela: Dlaczego Pan Ireneusz Okaj ma zostać inkasentem, czy nie powinna to 
być osoba z Wrzosów, np. z Rady Sołeckiej?
Sekretarz: Wspólnie z Podinspektorem Rafałem Kośnym zaproponowaliśmy,  żeby był to Pan 
Ireneusz Okaj, ponieważ jest on inkasentem na Wilczej Górze i kiedyś był również inkasentem we 
Wrzosach.  Można wybrać kogoś innego,  ale będzie się to wiązało ze zwiększeniem liczby 
inkasentów. 
Przewodnicząca poprosiła Skarbnika Gminy o uzasadnienie wprowadzenia projektów uchwał 
w sprawie:  zmiany uchwały Nr XIII.85.2011  Rady Gminy Przystajń z dnia 28  grudnia 2011  r. 
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Przystajń na 2012 rok i w sprawie:  Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Przystajń na lata 2012-2021 (autopoprawek).
Skarbnik:  Po konsultacji z Panem Jadczykiem (z którym teraz będziemy współpracować) 
z Regionalnej Izby Obrachunkowej,  okazało się,  że ze względów merytorycznych trzeba było te 
projekty uchwał poprawić i w związku z tym te autopoprawki. 
Punk 8 porządku obrad brzmi następująco - Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

1. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w przedmiocie 
powierzenia wykonania zadania własnego Gminy Przystajń dotyczącego gospodarowania 
odpadami w zakresie utrzymania wysypisk i unieszkodliwiania odpadów komunalnych 
(podinsp. A. Zabawa),

2. wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki 
(podinsp.  R. Kośny),

3. zmiany uchwały Nr XXVII/57/08  Rady Gminy Przystajń z dnia 29  grudnia 2008  r. 
w sprawie poboru łącznego zobowiązania pieniężnego,  podatku leśnego oraz podatku od 
nieruchomości w drodze inkasa i ustalenia wynagrodzenia dla inkasentów (podinsp.  
R. Kośny),

4. przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miejscowości Bagna w związku ze zmianą 
urzędowej nazwy miejscowości (podinsp. M. Drynda),

5. przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miejscowości Michalinów w związku ze zmianą 
urzędowej nazwy miejscowości (podinsp. M. Drynda),

6. nadania nazwy ulicy w miejscowości Przystajń (podinsp. M. Drynda),
7. nadania  nazwy ulicy w miejscowości Kamińsko (podinsp. M. Drynda),
8. zmiany uchwały Nr XIII.85.2011  Rady Gminy Przystajń z dnia 28  grudnia 2011  r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Przystajń na 2012 rok (Skarbnik),
9. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2012-2021 (Skarbnik),
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10. zatwierdzenia harmonogramu pracy Rady Gminy Przystajń na rok 2012  (Przewodnicząca 
Rady),

11. zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia na 2012 rok (Przewodnicząca 
Rady),

12. zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu,  Rolnictwa i Infrastruktury na 2012  rok 
(Przewodnicząca Rady),

13. zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok (Przewodnicząca Rady).
Porządek obrad z naniesionymi zmianami został przyjęty jednogłośnie.

A d 4
Przewodnicząca zgłosiła wniosek o przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez czytania. Protokół 
został przyjęty jednogłośnie.

A d 5
Wójt odczytał sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym –  stanowiące 
załącznik do protokołu.
Radny Jan Sas: Czy sprawa tematu ogrzewania jest już rozwiązana?
Dyrektor GZOS:  Poprosiłam Dyrektora Szkoły o przyjście na sesje i wyjaśnienie tematu 
ogrzewania. 
Przewodnicząca:  Oddała głos Radnej Rady Powiatu w Kłobucku Pani Anieli Stopa,  która od 
listopada pełni funkcję Radnej Powiatu, mieszka w Janikach, gmina Panki.
Radna Rady Powiatu podziękowała za zaproszenie na sesje.  Przygotowała materiały na temat 
swojej pracy (jest przełożoną pielęgniarek w Zespole Opieki Zdrowotnej w Kłobucku).  Ośrodki 
w powiecie kłobuckim sprawują opiekę dla 57 szkół, w tym 2 szkół w Gminie Przystajń. W Gminie 
Przystajń są 2  pielęgniarki środowiskowe:  Pani Knopik i Pani Ceglarz,  jeśli chodzi o opiekę 
położniczą to jest to Pani Grajcar.  W 2011 r.  ośrodek w Przystajni udzielił 11 468 porad,  z czego 
164  wizyty domowe,  278  bilansów, 602  szczepienia.  Średnio na miesiąc ośrodek w Przystajni 
udzielił 956 porad. W ośrodku w Przystajni mamy 2 lekarzy: Panią Urszulę Kilan i Pana Mariusza 
Dragana.  W 2011  r.  ośrodek w Ługach-Radłach udzielił 8  722  porady,  z czego 168  wizyt 
domowych,  257  szczepień,  bilansów było mniej niż w Przystajni.  Lekarzem w ośrodku 
w Ługach-Radłach  jest Pani Magdalena Mach.
Radny Mariusz Kluba: Jak Pani siebie widzi w Radzie Powiatu?  W jakich komisjach pracuje? 
Jakie są Pani oczekiwania? Co chciałaby Pani dla nas mieszkańców zrobić?
Radna Rady Powiatu stwierdziła, że będzie starała się uczestniczyć w sesjach i na sesjach dowie 
się jakie są nasze oczekiwania. Pracuje w Komisji Rewizyjnej i Komisji Zdrowia.
Radny Jan Sas zapytał o pracę pielęgniarek środowiskowych. Jak to wygląda? Czy w weekend np. 
za zastrzyk trzeba zapłacić? 
Radna Rady Powiatu:  Pielęgniarki środowiskowe pracują od poniedziałku do piątku od 8.00  do 
17.00  i po godzinach pracy nie mają obowiązku świadczyć takich usług.  Można zadzwonić do 
Kłobucka i ktoś przyjedzie, ale trzeba poczekać, aż przyjadą.

A d 6
Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia przedstawiła Wiceprzewodnicząca 
Komisji - Radna Danuta Sendal.
W toku dyskusji Radni pytali co dalej z „suchym” basenem w przedszkolu.
Dyrektor GZOS:  W okresie ferii basen z kulkami został rozłożony,  a teraz dzieci korzystają 
z niego w miarę możliwości.  Jeśli chodzi o wyposażenie to Dyrektor Przedszkola w Przystajni 
uzgodniła z Urzędem Gminy, że kulki będą dokupione.
Radny Edward Chamela: Dlaczego basen został znowu rozłożony jeżeli jest on niebezpieczny?
Dyrektor GZOS: Teraz dzieci bawi się w nim mniej,  podłożono materace pod spód,  żeby dzieci 
mogły z niego korzystać. 
Radny Marek Zabawa: Trzeba przemyśleć sens zakupu, czy on był trafny.
Dyrektor GZOS: Był to zakup ze środków unijnych, projekt zawierał taką pozycję, więc kupiliśmy 
i myśleliśmy, że będzie dobrze.
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Wójt: Odniósł się do stwierdzenia, że nowych rzeczy od 20 lat nie kupowano. Nie chce mi się w to 
wierzyć i to jest nieprawda. 
Radny Edward Chamela: Pani Dyrektor Przedszkola to powiedziała,  że nie było nic zakupione 
i tak zostało napisane w protokole z posiedzenia komisji.
Radny Waldemar Woźny: O ile godzin nauczania indywidualnego wystąpił Dyrektor Zespołu 
Szkół w Przystajni, a ile gmina przyznała?
Dyrektor Zespołu Szkół w Przystajni: Nie pamięta ile zostało przyznane, ale wnioskował o pełny 
zakres godzin. 
Dyrektor GZOS:  Liczba godzin nauczania indywidualnego jest określona w przepisach 
i przyjęliśmy w projektach dolną granicę. 
Radny Waldemar Woźny: Dlaczego gmina oszczędza na dzieciach niepełnosprawnych?
Dyrektor GZOS:  W rozporządzeniu jest minimum i maksimum,  są okoliczności,  że dajemy 
więcej, ale są to szczególne przypadki.
Wójt: Możemy przejść na pełne godziny, ale musimy liczyć się z większymi kosztami.
Radny Waldemar Woźny: Czy gmina dostaje jakieś dodatkowe pieniądze na wyposażenie sal?
Dyrektor GZOS: Tylko tyle co jest w subwencji.
Przewodnicząca: Dla dzieci w zależności od stopnia niepełnosprawności przyznawana jest kwota 
subwencji. 
Radny Waldemar Woźny: Czy nie można wykonać remontu pomieszczenia w szkole, w którym te 
dzieci się uczą, jest to malutka sala, bardzo skromna, uboga i biedna. 
Wójt: Ktoś o tym zdecydował,  że to jest ta sala,  przecież nie Wójt,  ani Pani Alina Piśniak tylko 
Dyrekcja.
Dyrektor Zespołu Szkół w Przystajni:  Cały czas coś robimy,  ale wszystkiego na raz nie da się 
zrobić.
Radny Jan Sas: Czy sprawa ogrzewania jest definitywnie zakończona? 
Dyrektor Zespołu Szkół w Przystajni: Nie jest zakończona. 
Radny Jan Sas: Na jakim to jest etapie?
Dyrektor Zespołu Szkół w Przystajni:  W szkole jest właśnie firma,  która kontynuuje prace. 
Wymieniono palniki, następnie 2 dmuchawy zasilające spalanie i w dalszym ciągu Panowie co jakiś 
czas przyjeżdżają, żeby zmodernizować i usprawnić te piece, żeby osiągnęły zadane temperatury. 
Przewodnicząca: To jest półtora roku. Kiedy będzie pełna sprawność kotłów?
Dyrektor Zespołu Szkół w Przystajni: To zależy od firmy. Firma jest bardzo oporna.
Dyrektor GZOS: Nie jesteśmy w okresie gwarancji ani rękojmi, to jest dobra wola producenta, że 
chce nam to zrobić.  Stwierdziliśmy złe działanie dopiero w okresie kiedy został oddany do 
użytkowania obiekt. Nic nie zapłaciliśmy za żadną modernizacje.
Radny Jan Sas złożył wniosek,  żeby Komisja Rewizyjna przejrzała dokumenty,  które są do tej 
pory złożone,  stan faktyczny na miejscu,  prosiłby żeby Komisja Rewizyjna wskazała winnych – 
Czy jest to:  projektant,  wykonawca,  a może administracja?  Ponadto Komisja Rewizyjna powinna 
ustalić: Do kiedy była gwarancja. Czy w odpowiednim czasie została złożona reklamacja.
Przewodnicząca: Komisja Rewizyjna nie jest komisją śledczą,  może tylko dokonać kontroli 
i przedstawić protokół.
Radny Marek Jelonek: Wydaje mi się, że błąd to są nieodpowiednie piece. Mamy ferie, jest temp. 
- 20° C i w szkole jest zimno.
Dyrektor Zespołu Szkół w Przystajni:  W szkole podczas mrozu temp.  była w granicach 19°  C 
- 20° C.
Przewodnicząca zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z prośbą,  aby w czasie 
zaplanowanej kontroli zwrócili szczególną uwagę na sprawę kotłowni i ogrzewania Zespołu Szkół 
w Przystajni. 
Radny Marek Jelonek: Niech Radca Prawny się wypowie na ten temat. W jakiej sytuacji jesteśmy 
jako gmina - teraz po okresie gwarancyjnym? Czy możemy to reklamować?
Radca Prawny: Odpowiedź przygotuje na piśmie.
Radny Marek Zabawa: To będzie wynikało z dokumentów.  Niech będzie zrobiona chronologia 
dokumentów. 
Radni poruszyli sprawę zagospodarowania rzeczy pozostawionych przez byłego dyrektora GOKSiR 
Pana Mariana Klubę. 
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Radny Mariusz Kluba: Można zrobić kilka gablot i wystawić np. w GOKSiR.
Sekretarz: Tam nie ma rzeczy na gabloty,  są tam 2  hełmy poniemieckie,  kilka lamp górniczych, 
kilka obrazów świętych,  żelazko na duszę.  Zostało to przedstawione jako muzeum, 
a w rzeczywistości jest to kilka eksponatów. 
Wójt: Możemy to przekazać do którejś ze szkół. Szkoła może zrobić izbę pamięci.
Radny Jan Sas: Można to przenieść do Kuźnicy Nowej. Stoi tam pusty budynek.
        
Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu,  Rolnictwa i Infrastruktury przedstawił 
Przewodniczący Komisji – Radny Marek Jelonek. 
Przewodnicząca: Czy są jakieś uwagi i zapytania?
Wójt: Odnośnie postulowanej zmiany godzin pracy Urzędu to razem z Sekretarzem doszliśmy do 
wniosku,  że jeden dzień w tygodniu Urząd Gminy Przystajń będzie czynny od 9.00  do 17.00. 
Będzie to poniedziałek. Zmiana zostanie wprowadzona zarządzeniem Wójta i będzie obowiązywać 
od 01.03.2012 r.
Radny Marek Jelonek: Prosiłby, żeby to nagłośnić, np. kurendami.
Wójt: Z biegiem czasu samo się to nagłośni, tym bardziej, że mamy na sali prasę.  

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej przedstawił Przewodniczący Komisji 
– Radny Mieczysław Kwaśny. 
Radny Jan Sas: Jaka jest wartość budowli na ten rok?
Sekretarz: Około 220 000,00 zł.
Radny Mariusz Kluba: Jakie są konkretne zarzuty odnośnie wynajmu, czy korzystania z gimbusa? 
Radny Mieczysław Kwaśny: Gimbus jest wynajmowany i chciałby,  żeby było to przejrzyste,  bo 
jest to autobus gminny.
Dyrektor GZOS: Nie świadczymy usług wynajmowania, GZOS użycza tylko gimbusa. Nie można 
go wynajmować. Zasady są jasne i czytelne.
Radny Mariusz Kluba: Czy kierowca działa bez wiedzy Pani Dyrektor?
Dyrektor GZOS: Nie, nie działa. Zawsze to konsultuje. Na każdy wyjazd musi uzyskać zgodę. Nie 
może to kolidować z przewozami dzieci do szkół.
Przewodnicząca poprosiła, żeby Radca Prawny się na ten temat wypowiedział.
Radca Prawny: Nie widzi problemu odnośnie takiego rozwiązania.  Jest to dopuszczalne 
rozwiązanie.
Dyrektor GOKSiR stwierdziła, że paliwo kupuje ona, kierowcy płaci tylko za wykonaną usługę. 
Sekretarz: Gmina użycza bezpłatnie pojazd,  paliwo kupuje użyczający albo Klub Sportowy albo 
GOKSiR, a z osobą kierowcy zawierana jest umowa cywilno-prawna. 
Radny Marek Jelonek: Cieszy się,  że gimbus można w ten sposób wykorzystywać,  bo dzieci 
mogą jechać dzięki temu np. na halę. Dobrze, że Pan Wiśniewski ma czas jeśli ktokolwiek go o coś 
poprosi. 
Przewodnicząca: Obecny stan jest zgodny z prawem,  nie jest ono łamane,  zostało to 
skonsultowane z Radcą Prawnym.
Radny Edward Chamela: Czy zwracała się do Pani Dyrektor GZOS Pani o użyczenie gimbusa na 
wyjazd dzieci na basen do Olesna za odpłatnością paliwa? Czy wyraziła Pani na to zgodę?
Dyrektor GZOS: Musi wyjaśnić sprawę gimbusa. Na chwilę obecną nie odpowie.
Sekretarz: Pani Dyrektor GZOS musi świadczyć usługi na rzecz szkół i przedszkoli,  bo są to 
podmioty publiczne, a nie musi świadczyć usług na rzecz podmiotów niepublicznych, ale świadczy 
i to jest jej dobra wola.

Ad 7
Przewodnicząca: W związku z obecnością na Sesji Rady powitała przedstawicieli prasy Pana 
Piotra Wiewióra z Gazety Kłobuckiej i Pana z nowej gazety dotyczącej spraw powiatu kłobuckiego 
– wklobucku.pl (można tam poczytać wiadomości z regionu). 
Poprosiła o przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Ochrony Środowiska za 
lata 2010-2011.
Podinspektor Agnieszka Zabawa:  Przedstawiła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 
Ochrony Środowiska za lata 2010-2011 stanowiące załącznik do protokołu.
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Radna Rady Powiatu: W jaki sposób zbierane są leki?
Podinspektor Agnieszka Zabawa: Leki zbierane są tylko w aptekach.
Radny Marek Jelonek: Czy można by zorganizować zbiórkę opon?
Podinspektor Agnieszka Zabawa: Teraz coraz więcej firm ma urządzenia do rozdrabniania opon, 
więc można pomyśleć nad taką zbiórką.
Wójt:  Jest możliwość oddania opon do Cementowni Rudniki,  ale trzeba zorganizować zbiórkę 
i dowóz –  trzeba to sfinansować.  Cementownia przyjmuje to nieodpłatnie.  Rozpoznamy temat 
i wybierzemy tańsze rozwiązanie.
Radny Marek Jelonek poruszył problem zbiórki folii z kompostu.
Podinspektor Agnieszka Zabawa: Myśmy od tego odstąpili, bo są to bardzo duże koszty.
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz: Gdzie składować żarówki energooszczędne?
Wójt: Oddać w sklepie.  Przy kolejnym zakupie Pani ma prawo oddać żarówkę i sprzedawca ma 
obowiązek odebrać ją. Dobrze mieć przy sobie paragon.
Radny Jan Sas: Co w temacie eternitu? Jak to wygląda? Gmina Miedźno weszła w jakiś program.
Podinspektor Agnieszka Zabawa: Gmina musi posiadać program usuwania azbestu. W tym roku 
wnioskowała o pieniądze na ten cel, ale nie dostała.
Wójt: My takiego programu na razie nie mamy. Na chwilę obecną można azbest usuwać poprzez 
firmy, które mają uprawnienia do usuwania azbestu.  My tylko możemy udzielać informacji jak to 
robić. 
Radny Jan Sas: Ile trzeba na opracowanie takiego programu?
Podinspektor Agnieszka Zabawa:  Od 3 000,00  zł do 6 000  zł,  nawet 12 000,00 zł.  Rożnie.  Jest 
firma, która zrobiłaby to za 3 500,00 zł. Dodatkowo trzeba zrobić jeszcze inwentaryzacje.
Wójt: Przyjęcie samego programu to nie jest rozwiązanie problemu. W Polsce azbest ma zniknąć 
do 2034 r. zgodnie z dyrektywą Unii Europejskiej. 
Radny Józef Chrzęstek poruszył problem eternitu i dzikich wysypisk eternitu w lasach. Chciałby, 
żeby coś z tym zrobić. 
Podinspektor Agnieszka Zabawa: Są firmy, które robią demontaż, odbiór, ale trzeba sobie to we 
własnym zakresie załatwić i zapłacić. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz: Czy Pani Zabawa nadała bieg sprawie 
odnośnie jej wniosku, jeśli nie to służy materiałem.
Przewodnicząca zwróciła uwagę,  że pytanie nie jest związane z tematem obrad.  Indywidualne 
sprawy powinny być załatwiane w godzinach pracy Urzędu Gminy bezpośrednio z pracownikami. 

Ad 8
Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie:

1) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w przedmiocie 
powierzenia wykonania zadania własnego Gminy Przystajń dotyczącego 
gospodarowania odpadami w zakresie utrzymania wysypisk i unieszkodliwiania 
odpadów komunalnych (podinsp. A. Zabawa)

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały,  dodała,  że został on pozytywnie zaopiniowany na 
posiedzeniu Komisji Budżetu,  Rolnictwa i Infrastruktury w dniu 02.02.2012  r.  i zarządziła 
głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XIV.87.2012  w sprawie:  wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia międzygminnego w przedmiocie powierzenia wykonania zadania 
własnego Gminy Przystajń dotyczącego gospodarowania odpadami w zakresie utrzymania 
wysypisk i unieszkodliwiania odpadów komunalnych większością głosów (12  radnych za, 
3 radnych wstrzymało się) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za głosowali radni:  J.  Chrzęstek,  M.  Jelonek,  H.  Kapuścik,  M.  Kwaśny,  J.  Leśniak,  J.  Sas,  
D. Sendal, B. Szymanek,  A. Tomziński, K. Wiecha-Zając, W. Woźny, M. Zabawa.
Wstrzymali się: A. Biernacki, E. Chamela, M. Kluba.
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2) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 
sołecki (podinsp.  R. Kośny)

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XIV.88.2012  w sprawie: wyrażenia zgody na 
wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki jednogłośnie 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.

3) zmiany uchwały Nr XXVII/57/08  Rady Gminy Przystajń z dnia 29  grudnia 2008  r. 
w sprawie poboru łącznego zobowiązania pieniężnego, podatku leśnego oraz podatku od 
nieruchomości w drodze inkasa i ustalenia wynagrodzenia dla inkasentów (podinsp.  
R. Kośny)

Sekretarz:  Podinspektor Rafał Kośny zaproponował takie rozwiązanie,  żeby Pan Ireneusz Okaj 
zebrał tą pierwszą ratę podatku,  a od II kwartału zaproponujemy kogoś z Wrzosów.  Na następną 
sesję zostanie przygotowana uchwała ze wskazaniem nowej osoby. 
Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XIV.89.2012  w sprawie:  zmiany uchwały 
Nr XXVII/57/08 Rady Gminy Przystajń z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie poboru łącznego 
zobowiązania pieniężnego, podatku leśnego oraz podatku od nieruchomości w drodze inkasa 
i ustalenia wynagrodzenia dla inkasentów większością głosów (13  radnych za,  2  radnych 
wstrzymało się) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za głosowali radni:  A.  Biernacki,  E.  Chamela,  J.  Chrzęstek,  M.  Jelonek,  H.  Kapuścik,  M.  Kluba,  
M. Kwaśny, J. Sas, D. Sendal, B. Szymanek,  A. Tomziński, K. Wiecha-Zając, M. Zabawa.
Wstrzymali się: J. Leśniak, W. Woźny.

4) przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miejscowości Bagna w związku ze zmianą 
urzędowej nazwy miejscowości (podinsp. M. Drynda)

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały,  dodała,  że został on pozytywnie zaopiniowany na 
posiedzeniu Komisji Budżetu,  Rolnictwa i Infrastruktury w dniu 02.02.2012  r.  i zarządziła 
głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XIV.90.2012  w sprawie: przeprowadzenia 
konsultacji z mieszkańcami miejscowości Bagna w związku ze zmianą urzędowej nazwy 
miejscowości jednogłośnie w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.

5) przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miejscowości Michalinów w związku ze 
zmianą urzędowej nazwy miejscowości (podinsp. M. Drynda)

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały,  dodała,  że został on również pozytywnie 
zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu,  Rolnictwa i Infrastruktury w dniu 02.02.2012  r. 
i zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XIV.91.2012  w sprawie:  przeprowadzenia 
konsultacji z mieszkańcami miejscowości Michalinów w związku ze zmianą urzędowej nazwy 
miejscowości jednogłośnie w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
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6) w sprawie: nadania nazwy ulicy w miejscowości Przystajń (podinsp. M. Drynda)

Radny Marek Jelonek poruszył problem nadania nazwy.  Czy zostało to skonsultowane 
z przedsiębiorcami? 
Sekretarz:  Poprosił o przyjęcie tej nazwy.  Nie możemy takiego stanu utrzymywać 
w nieskończoność. Trzeba to uregulować.
Podinspektor Małgorzata Drynda: Ta zmiana jest konieczna.
Radny Marek Jelonek: My jako gmina powinniśmy poinformować przedsiębiorców.
Przewodnicząca:  Można było poinformować wcześniej przedsiębiorców o tym i zgadza się 
z Radnym Markiem Jelonek. Przedstawiła projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XIV.92.2012  w sprawie: nadania nazwy ulicy 
w miejscowości Przystajń większością głosów (14  radnych za,  1  radny wstrzymał się) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za głosowali radni:  A.  Biernacki,  J.  Chrzęstek,  M.  Jelonek,  H.  Kapuścik,  M.  Kluba,  M.  Kwaśny,  
J. Leśniak, J. Sas, D. Sendal, B. Szymanek,  A. Tomziński, K. Wiecha-Zając, W. Woźny, M. Zabawa.
Wstrzymał się: E. Chamela. 

7) nadania  nazwy ulicy w miejscowości Kamińsko (podinsp. M. Drynda)

Przewodnicząca: Czy tam jest dużo osób zameldowanych?
Podinspektor Małgorzata Drynda:  Tam są 4  nowe budynki.  Nikt tam jeszcze nie jest 
zameldowany.
Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XIV.93.2012  w sprawie: nadania nazwy ulicy 
w miejscowości Kamińsko jednogłośnie w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.

8) zmiany uchwały Nr XIII.85.2011  Rady Gminy Przystajń z dnia 28  grudnia 2011  r. 
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Przystajń na 2012 rok  (Skarbnik)

Przewodnicząca odczytała pismo,  które wpłynęło do Rady Gminy Przystajń z Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie uchwał Rady Gminy Przystajń z dnia 28  grudnia 2011 r.  dotyczących 
wszczęcia postępowania nadzorczego wobec uchwał Nr XIII.83.2011, XIII.85.2011 i XIII.86.2011. 
Odczytała również uchwałę Nr 75/III/2012  Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Katowicach z dnia 3  lutego 2012  roku w sprawie:  uchwały Nr XIII.85.2011  Rady Gminy 
Przystajń z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Przystajń na 2012 rok. 
Skarbnik: Przeprosiła za wynikłe błędy.  Przedstawiła różnice pomiędzy podjętą uchwałą 
budżetową,  a przedstawionym projektem uchwały (autopoprawką)  w sprawie:  zmiany uchwały 
Nr XIII.85.2011 Rady Gminy Przystajń z dnia 28  grudnia 2011 r.  w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Przystajń na 2012  rok.  Poinformowała,  że dla naszej gminy zmienił się kolegiant.  Przez 
2  kolejne lata będzie to Pan Jadczyk,  który merytoryczne poprawki naniósł na projekt uchwały 
w sprawie zmiany uchwały Nr XIII.85.2011  Rady Gminy Przystajń z dnia 28  grudnia 2011  r.  w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Przystajń na 2012 rok i w związku z tym jest ta autopoprawka.
Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały (autopoprawki), po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XIV.94.2012  w sprawie: zmiany uchwały 
Nr XIII.85.2011  Rady Gminy Przystajń z dnia 28  grudnia 2011  r.  w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Przystajń na 2012  rok większością głosów (14  radnych za, 1  radny wstrzymał 
się) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za głosowali radni:  A.  Biernacki,  E.  Chamela,  J.  Chrzęstek,  M.  Jelonek,  H.  Kapuścik,  M.  Kluba,  
M.  Kwaśny,  J.  Sas,  D.  Sendal,  B.  Szymanek,   A.  Tomziński,  K.  Wiecha-Zając,  W.  Woźny,  
M. Zabawa.
Wstrzymał się: J. Leśniak.
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9) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2012-2021 (Skarbnik)

Przewodnicząca odczytała uchwałę Nr 76/III/2012  Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Katowicach z dnia 3  lutego 2012  roku w sprawie:  uchwały Nr XIII.86.2011  Rady Gminy 
Przystajń z dnia 28  grudnia 2011  roku w sprawie Przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Przystajń na lata 2012-2021.  Kolegium stwierdziło nieważność w całości uchwały 
Nr XIII.86.2011  Rady Gminy Przystajń z dnia 28  grudnia 2011  roku w sprawie Przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2012-2021  z powodu istotnych 
naruszeń.  Dlatego też podejmowana jest ponownie uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. Projekt tej uchwały jest zrobiony w innym programie niż wcześniej o nazwie BESTIA. 
Skarbnik: Na dzień dzisiejszy będzie ta Wieloletnia Prognoza Finansowa robiona w tym nowym 
programie.  W ubiegłym roku była ta Wieloletnia Prognoza Finansowa robione w programie Exel, 
teraz zawsze będzie taka forma jak obecnie.
Sekretarz: Skrót BESTIA oznacza Bezpieczny Elektroniczny System Sprawozdawczości 
Samorządu Terytorialnego i Administracji.
Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały (autopoprawki), po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XIV.95.2012  w sprawie: przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2012 jednogłośnie w głosowaniu jawnym przez 
podniesienie ręki.

10) zatwierdzenia harmonogramu pracy Rady Gminy Przystajń na rok 2012 
(Przewodnicząca Rady)

Przewodnicząca: Po zmianie statutu nie ma już konieczności stałych terminów sesji, harmonogram 
jest opracowany kwartałami.  Podziękowała Sekretarzowi za pomoc w skonstruowaniu 
harmonogramu pracy Rady, przedstawiła projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.
Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XIV.96.2012  w sprawie: zatwierdzenia 
harmonogramu pracy Rady Gminy Przystajń na rok 2012 jednogłośnie w głosowaniu jawnym 
przez podniesienie ręki.

11) zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty,  Kultury i Zdrowia na 2012  rok 
(Przewodnicząca  Rady)

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały,  który został opracowany przez Komisję Oświaty, 
Kultury i Zdrowia po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XIV.97.2012 w sprawie: zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Oświaty,  Kultury i Zdrowia na 2012  rok jednogłośnie w głosowaniu jawnym przez 
podniesienie ręki.

12) zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu,  Rolnictwa i Infrastruktury na 2012  rok 
(Przewodnicząca Rady)

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały,  który został opracowany przez Komisję Budżetu, 
Rolnictwa i Infrastruktury.  Zaproponowała,  żeby w II kwartale punkt 3  –  ustalenie potrzeb 
i kolejności wykonywania prac na rowach odwadniających celem zabezpieczenia przed powodzią 
usunąć z planu pracy i wpisać do harmonogramu pracy Rady Gminy Przystajń na rok 2012 
i umieścić go w planowanej tematyce wspólnych posiedzeń komisji stałych,  po czym zarządziła 
głosowanie.
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Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XIV.98.2012 w sprawie: zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury na 2012 rok jednogłośnie w głosowaniu jawnym 
przez podniesienie ręki.

13) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok (Przewodnicząca Rady)

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały, który został opracowany przez Komisję Rewizyjną, 
po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XIV.99.2012 w sprawie: zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2012 rok jednogłośnie w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.

Ad 9 i Ad 10
Przewodnicząca przedstawiła odpowiedź GZOS w sprawie średniego wynagrodzenia nauczycieli. 
Pozostałe materiały –  odpowiedzi Dyr.  GZOS na pytania odnośnie funkcjonowania gminnej 
oświaty zaproponowała, żeby zostawić na wspólne posiedzenie komisji stałych dot. tematu oświaty. 
Ponadto poinformowała obecnych o korespondencji prowadzonej z Panią Krystyną Labus-
Stankiewicz.
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz: Radca Prawny nie odpowiadał tylko Pani.
Przewodnicząca:  Czuję się nie w pełni kompetentna,  nie znam na tyle prawa i po to m.in. 
zatrudniamy Radcę Prawnego, żeby z jego usług korzystać.
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz: Gdzie jest Radca Prawny?
Przewodnicząca:  Radcy Prawnego nie ma w tej chwili.  Zwolnił się.  Przeczytała pismo,  które 
złożyła do gminy Pani Krystyna Labus-Stankiewicz dnia 15.01.2012  r.  Odczytała odpowiedzi 
Radcy Prawnego na temat złożonego pisma. 12.02.2012 r. wpłynęło kolejne pismo Pani Krystyny 
Labus-Stankiewicz, które również odczytała. Poinformowała, że na to pismo nie będziemy udzielać 
już odpowiedzi, bo jest zawarta we wcześniej przedstawionej odpowiedzi, a pisma składane przez 
mieszkańców za pośrednictwem Pani Labus-Stankiewicz zostały przedstawione Radzie Gminy 
Przystajń i rada nie zajęła stanowiska.
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz: Będzie czekała na pismo.
Radny Edward Chamela: Kiedy będzie przygotowany koszt całej inwestycji remizo-świetlicy 
w Kuźnicy Starej?
Wójt: Pracownik przygotowuje tą informację, ale jeszcze nie zdążył tego zrobić.
Przewodnicząca: Prośba, żeby Pan Grzegorz Sokołowski przygotował to na przyszłą sesję!!!
Radny Józef Chrzęstek zwrócił się do Radnej Rady Powiatu,  żeby coś zrobić z drogą na ulicy 
Węzina w Borze Zajacińskim. Droga tam jest zrobiona bez przepustów i to zamula rów.
Radny Edward Chamela: W tym temacie nic się nie zrobi,  ponieważ byli już inni i to nic nie 
pomogło. Wszystko było obiecane, a nic nie zrobione.
Radny Marek Zabawa poprosił Radną Rady Powiatu o sygnalizowanie dróg powiatowych na 
całym odcinku dróg,  chodzi głównie o nawierzchnie (będą znowu te same przełomy,  te same 
dziury).  Zapytał:  Czy jakakolwiek korespondencja ze strony Pani Labus-Stankiewicz dotyczyła 
jego osoby?
Przewodnicząca: Nie dotyczyła.
Wójt poprosił,  żeby Radna Rady Powiatu przedstawiła temat remontów dróg powiatowych na 
najbliższym posiedzeniu Rady Powiatu.
Radny Mieczysław Kwaśny: Czy prywatny bus nie mógłby dojeżdżać do Podłęża Szlacheckiego? 
Czy gmina pobiera pieniądze za korzystanie z przystanków. 
Sekretarz: Nie obciążamy za korzystanie z przystanków.  Bus miał jeździć tylko do centrum. 
Myśmy poprosili,  żeby jeździł do Zajazdu,  ale wystąpimy z pismem do właściciela prywatnego 
busa odnośnie Pana prośby.
Radny Mariusz Kluba poruszył sprawę odśnieżania chodnika,  zaproponował,  żeby umieścić na 
BIP Przystajń regulamin odśnieżania,  uregulować ten temat i określić kto ma obowiązek 
odśnieżania.
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Wójt: Tak naprawdę nie da się tego tematu rozwiązać,  ponieważ są różne interpretacje prawne 
w tej sprawie. Mamy swoją interpretację i będziemy się tej interpretacji trzymać, chyba że pojawi 
się kolejna interpretacja, która temat jednoznacznie rozstrzygnie. 
Radny Mariusz Kluba chciałby, żeby to zostało uregulowane. 
Radny Edward Chamela: Coś trzeba zrobić z parkowaniem samochodów na parkingu koło Pana 
Gaździckiego, które są pozostawiane na wiele godzin dziennie.
Wójt: Jest to parking przy drodze powiatowej.  Można ograniczyć tam parkowanie np.  do pół 
godziny, ale jest problem jeśli chodzi o to kto to będzie sprawdzał. Na dzień dzisiejszy dzielnicowy 
sporadycznie będzie kontrolował to ograniczenie, bo takie ma możliwości. 
Radny Janusz Leśniak potwierdził problem ustawiania samochodów w rynku na cały dzień przez 
osoby, które jadą do pracy. Poruszył również problem odśnieżania parkingu przy szkole. Czy osoba 
odśnieżająca ulicę Szkolną nie mogłaby go odśnieżyć?
Wójt: To zarządca nieruchomości powinien zaangażować sprzęt do odśnieżania.
Radny Edward Chamela: Czy będzie sklep Biedronka w Przystajni?
Wójt: Na tą chwilę wiem tyle samo co Radni i nie wiem czy ten sklep powstanie,  inwestor 
otrzymał wypis z planu zagospodarowania przestrzennego,  a decyzję wyda Wydział Architektury 
w Kłobucku.
Przewodnicząca: Czy Wójt tego nie sprawdził?
Sekretarz: Nie ma żadnych ograniczeń na ten moment.  Na naszym terenie można budować takie 
obiekty.
Radny Janusz Leśniak: Czy coś wiadomo na temat remontów dróg?
Wójt: Na remonty dróg mamy zabezpieczoną kwotę w budżecie.  Przetargi będą organizowane 
w marcu.
Przewodnicząca poinformowała o 2  anonimach,  które wpłynęły na temat pracy Zespołu Szkół 
w Przystajni, ale będzie to przedstawione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych.

Ponieważ wyczerpano porządek obrad Przewodnicząca dokonała zamknięcia XIV sesji Rady 
Gminy Przystajń.

Protokolant:                                                             Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń
Anna Mrozek                                                                      mgr Henryka Kapuścik
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